
Vaststelling van de begrooting van uitgaven, ten beboeve van de
voltooiing van bet vestingstelsel, dienst 1911.

MEMORIE VAN ANTWOORD.

Ter beantwoording van de vragen en opmerkingen, voorkomende in het
Voorloopig Verslag der Commissie van Rapporteurs uit de Tweede Kamer
der Staten-Generaal, betreffende het ontwerp van wet tot vaststelling van
de begrooting van uitgaven ten behoeve van de voltooing van het vestingstelsel,
dienst 1911, heeft de ondergeteekende de eer, het volgende te doen kennen.

Aangezien door den ondergeteekende aan de Stelling van Amsterdam eene
groote waarde voor de landsverdediging wordt toegekend en eene zoo spoedig
mogelijke sluiting van de kringstelling door hem als zeer noodig wordt beschouwd,
heeft hij niet dan zeer ongaarne de aanvrage van gelden, om in 1911 met het
aanbrengen van bomvrije gebouwen in een twee of drietal forten dier Stelling
aan te vangen, achterwege gelaten. Met het oog op den toestand der geld-
middelen, heeft de ondergeteekende intusschen geen vrijheid kunnen vinden,
anders te handelen. Dat hierin aanleiding zouzijn gelegen, om aan argumentatiën,
dat eenige uitgaaf met het oog op de landsverdediging gebiedend noodig is
voortaan slechts betrekkelijke waarde toe te kennen, kan niet worden toegegeven.

Ook in vorige jaren is men wel tot dergelijke bezuinigingen gedwongen
geweest. Zoo werd door den ambtsvoorganger van den ondergeteekende in
de Memorie van Antwoord nopens de vestingbegrooting voor 1909, aan de
Kamer medegedeeld, dat de toestand van 's lands financiën hem had gedwongen
tot bezuiniging, zoodat hij dan ook van zijn aanvankelijk voornemen, om op
die begrooting een bedrag van f 1000 ooo voor de afwerking der Amsterdamsche
Stelling aan te vragen, was teruggekomen. Op die vestingbegrooting voor 1909
werd voor bedoelde afwerking dan ook ongeveer f 300 ooo minder aangevraagd.

Wat betreft de meening van eenige leden, dat het onder de gegeven omstan-
digheden aangewezen ware geweest, die afwerking te bekostigen uit een fonds,
desgewenscht hetzelfde fonds, waaruit de Regeering de verbetering der kust-
verdediging wenscht te bestrijden, zoo zij in herrinnering gebracht, dat bij de
mondelinge en schriftelijke gedachtewisseling met de Eerste Kamer der Staten-
Generaal nopens de vestingbegrooting voor 1910 door den ondergeteekende
reeds werd medegedeeld, dat hij de instelling van een afzonderlijk fonds
voor de afwerking der Amsterdamsche Stelling fflfÉ wenschte voor te stellen,
en dat hij ook het krachtig voortwerken aan die Stelling niet aan de kust-
verdediging wenschte samen te koppelen.

De vraag, of de Raad van Defensie over het niet aanvragen van gelden
om te doen aanvangen met het aanbrengen van bomvrije gebouwen in een
twee- of drietal forten der Amsterdamsche Stelling is gehoord, moet ontken-
nend beantwoord worden. Voor het afwerken dier Stelling worden jaarlijks
bedragen aangevraagd, zonder dat telkenmale het advies van den Raad van
Defensie over de urgentie van die afwerking wordt ingewonnen. Waar, zooals
hierboven is medegedeeld, uitsluitend de toestand van 's lands financiën den
ondergeteekende heeft genoopt dit jaar daartoe een kleiner bedrag — t.w.
f313 025 minder — dan het vorig jaar aan te vragen, daar bestond, naar
zijne meening, geen voldoende aanleiding, daarover den Raad van Defensie
te hooren.
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De herstelling van de schotbalksluis te Wijk bij Duurstede zal niet in dit
jaar kunnen worden voltooid. De daartoe te treffen voorzieningen zijn gebleken
van grooteren omvang te zullen zijn dan aanvankelijk werd verwacht, terwijl
ook het jaargetijde met de daarin te verwachten hooge rivierstanden ver-
tragend werkt.

Met het oog op de daarbij betrokken, in het Voorloopig Verslag vermelde,
belangen, zal er intusschen naar gestreefd worden, vóór den zomer van 1910
met het werk gereed te zijn.

's Gravenhage, 3 December 1910.

De Minister van Oorlog,
W. COOL.


